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Αντί ο άνθρωπος 
να µάχεται τη 
φύση, θα έπρεπε να 
επικεντρωθεί στη 
«συνεργατική» 
αµπελοκαλλιέργεια, 
περιβάλλοντας 
δηλαδή το αµπέλι µε 
ένα οικοσύστηµα που 
θα έχει την ικανότητα 
να το διατηρεί 
υγιές, κάτι που θα 
αντικατοπτρίζεται και 
στο κρασί. 

N α επεξεργαστούν τις συλλογικές προκλήσεις 

που θέτει η κλιματική αλλαγή, οι οποίες έχουν 

επιδεινωθεί από την παρούσα υγειονομική 

κρίση, καλεί τους αναγνώστες του βιβλίου «La Nature 

au Coeur» ο Gérard Bertrand, οινοποιός/επιχειρημα-

τίας στο Languedoc της Γαλλίας. Στη σελίδα 192 του 

έργου του Albin Michel, ο Gerard Bertrand δηλώνει 

πως «η αμπελουργία πρέπει να είναι υποδειγματική. 

Η γεωργία καλείται να θρέφει τους ανθρώπους. Η οι-

νοποιία πρέπει να φέρνει χαρά. Το κρασί ως τρόφιμο 

έχει πάψει εδώ και πολύ καιρό να υπάρχει. Η νέα τάση 

στο κρασί έχει να κάνει με την οικολογία και τη χρήση 

ενέργειας. Πρέπει να σταματήσουμε να κάνουμε τους 

ανθρώπους να αισθάνονται ένοχοι, οι μεταφορές αντι-

προσωπεύουν μόνο ένα μέρος των εκπομπών αερίων 

του θερμοκηπίου». Πιστεύει επίσης ότι το 50% των α-

μπελώνων θα είναι βιολογικοί σε 10 χρόνια. Υποστη-

ρίζει την άποψη αυτή λέγοντας πως «αυτό ζητάνε οι 

καταναλωτές. Το μέλλον είναι βιολογικό».

ΠΕΡΑ ΑΠΟ ΤΟ ΒΙΟΛΟΓΙΚΟ, ΜΙΛΩΝΤΑΣ ΓΙΑ ΤΟ ΒΙΩΣΙΜΟ
Με αποδείξεις ότι η συμβατική καλλιέργεια οδηγεί 

σήμερα σε απώλεια της βιοποικιλότητας, οι καλλιερ-

γητές οδηγούνται στην ανάγκη να εφαρμόσουν τη λε-

γόμενη «αναγεννητική καλλιέργεια» (regenerative 

agriculture), η οποία κερδίζει έδαφος ολοένα και πιο 

πολύ και διαφοροποιείται από τη βιολογική, ακόμα 

και τη βιοδυναμική καλλιέργεια. Ο αριθμός των α-

μπελώνων βασισμένων στη βιωσιμότητα παγκοσμί-

ως ολοένα και αυξάνεται, με κάποιους παραγωγούς 

να δηλώνουν ότι οι πρακτικές αυτές καθιστούν τις ε-

πιχειρήσεις τους βιώσιμες και διατηρούν τα εδάφη 

τους «ζωντανά» και κάποιους άλλους να «παραπο-

νιούνται» για τα υψηλά κόστη.

Η γαλλική κυβέρνηση έχει εισάγει μια περιβαλλο-

ντική πιστοποίηση με το όνομα HVE (Haute Valeur 

Environnementale) για την αντιμετώπιση του ζητήμα-

τος της μη βιώσιμης αμπελοκαλλιέργειας. Ο στόχος εί-

ναι το 50% των αμπελοκαλλιεργειών να έχουν πιστο-

ποιηθεί HVE μέχρι το 2025 με 50% μείωση των ψεκα-

σμών. Σε διάφορες χώρες, όπως η Νέα Ζηλανδία, η Χι-

λή, η Ν. Αφρική και η Καλιφόρνια, υπάρχει η ίδια «πο-

λιτική» ανάμεσα στους αμπελοκαλλιεργητές, όπου η 

βιωσιμότητα αποτελεί νέα κανονικότητα με διαφορε-

τικούς οργανισμούς να πιστοποιούν τα κρασιά βιώσιμα 

(sustainable wines). Αυτό που θα συμπέραινε κάποιος 

είναι ότι ο άνθρωπος αντί να μάχεται τη φύση συνεχώς, 

θα έπρεπε να επικεντρωθεί στη «συνεργατική» αμπελο-

καλλιέργεια, περιβάλλοντας το αμπέλι με ένα οικοσύ-

στημα που θα έχει την ικανότητα να το διατηρεί υγιές, 

κάτι που θα αντικατοπτρίζεται και στο κρασί.     
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